

## Referat af

### Bestyrelsesmøde i Dansk Ortopædkirurgisk Traumeselskab (DOT)

Afholdt i Skagen 14.09.2023

---

**Deltagere:** Peter Toquer (PT), Anne Mette Stausholm (AS), Kennet Szkopek (KS), Mette Rosenstand (MR), Morten Schultz Larsen (MS), Ole Brink (OB), Rasmus Elsøe (RE), Rikke Bielefeldt (RB), Christian Cavallius (CC), Peter Søndergaard (PS)

**Afbud:** Ilija Ban (IB)

#### Dagsorden:

1. Dirigent
  2. Referent
  3. Godkendelse af dagsorden
  4. Godkendelse af seneste referat
  5. DOT workshop til DOS Kongressen
  6. Program til DOT generalforsamling 2023
    1. Dagsorden
    2. Valg af bestyrelse
  7. Status KKR
  8. DOT Symposium 2023 - Ankelfrakturer hos osteoporotikere
  9. Status Guildal forelæsning DOS 2023
  10. Status DOT Årsmøde 2023
  11. Mail fra SST vedr. NKR (Nationale Kliniske Retningslinjer)
  12. Sixtus-møder 2023 & 2024
  13. Næste bestyrelsesmøder
  14. Nyhedsbrev
  15. Evt.
- 

#### Ad.

1. PT
2. PS
3. Godkendt.
4. Godkendt tidligere pr. mail.
5. Vi afholder ikke workshop i år. Til julemøde diskuteres nyt workshop-emne (forslag: bandagering), som kan alternere med x-fix hvert 2. år.
6. Gennemgang af foreslåede diskussionspunkter til gen.forsamling:
  1. Dagsorden
    1. Har NOF og Acta relevans for ortopædkirurger? Pkt. under Evt. - Vi får Søren Kold til at lave indlæg (RE)
    2. Skal ATLS være et krav for at blive ortopædkirurg? Ikke rette forum for debat om dette.
    3. Skal der være YODA-medlem i DOT best.? Emne rejst af YODA og kan nævnes, men vi stiller ikke forslag herom. YODA medlemmer, der også er DOT medl. kan frit stille op.
    4. Uddannelse af speciallæger ved øget mobilitet? Ikke rette forum for debat om dette.
    5. Akutlægeudd. og spørgsmål om revision af forståelsespapir DOS/DSAM (jf. spørgsmål ved gf 22) nævnes i beretning (DOS ser ikke behov).
    6. KKR nævnes i beretning, vi lægger op til diskussion om relevans for medl.(PT). Spørgsmål vedr. NKR skal drøftes internt i DOS og ikke på vores gen.fors. endnu.
  2. På valg er alle.
    1. Genopstiller ikke: KS, RB, OB, IB (falder for "alder").

2. Øvrige genopstiller, heraf flere til sidste periode (MR, RE, CC, PS).
  3. Enighed om at opfordre til bred repræsentation fra regionerne.
  4. Der skal vælges 1-2 *interne* revisorer.
  5. Forslag til dirigent: Anni Primdahl, alternativt Michael Brix (*hvem spørger?*)
7. KKR
1. Nye lagt i høring:
    1. Ankelfrakturer hos ældre (ikke sikker anbefaling - 1 kommentar).
    2. LMWH ved ankelfrakturer (svag anbefaling f. 1 uges behandling).
  2. Til revision i 2024:
    1. Proximale humerusfrakturer
    2. Suprakondylære humerusfrakturer hos børn (K-trådes placering)
    3. Calcaneusfrakturer

Enighed om, at de, der har deltaget i den primære udarbejdelse forespørges, om de vil medvirke til revision.

Drøftes til julemøde; emner skal meldes ind primo januar. KKR-seminar er 08.-09.02.24.
8. Oplægsholdere på plads: Tim White (UK-Edinburgh), Frede Frihagen (N-Oslo), Morten Schultz Larsen (DK-OUH).
- Øvrigt:
1. OK fra DOS t. at bytte om på rækkefølge, dvs. først symposium dernæst gf.
  2. Chatløsning overvejes, så spørgsmål sendes via denne og udvælges/stilles til panelet af moderator.
  3. Middag onsdag aften på Radio v. Forum/Radiohuset. Mohit Bhandari inviteres også.
  4. Patienthistorier/cases sendes til RB ell. CC.
9. Kontakt overtaget af DOS. Intet yderligere for os fraset middagsinvitation jf. ovst.
10. Det meste af rammer og indhold på plads.
1. Sted: Vejle Fjord (VF). Marginalt dyrere end Trinity (140,-/person), acceptabelt.
  2. Økonomi gennemgået. Overskud når faste indtægter er indregnet, dvs. det bør hvile i sig selv, hvis deltagergebyret dækker pris pr. person til VF. Beregnede overskud 37.900 kan lægges ud som early-bird rabat. Vi har endvidere et mindre antal dobbeltværelser for at øge potentielt deltagerantal og muliggøre let prisreduktion.
  3. Industrien deltager med 7 sikre (Arthrex medbringer lastbil t. workshop), afventer bekræftelse fra Stryker og Synthes. Pris 17.000 f. alm. stand, 23.000 f. stand og workshop.
  4. Fagligt:
    1. Workshops er delvist klar. K-trådsworkshop skal koordineres (Jan Rölfing/Morten Jon Andersen). David Gøtsche skal spørges (PS) vedr. bandagering, evt. deltagelse af bandageringstekniker fra Deltacast, Peter Roos (PS).
    2. De fleste foredragsholdere/sessionsansvarlige er klar. Afventer svar fra Daniel Perry (PS/Morten Jon).
11. Fremtid for NKR (Nationale Kliniske Retningslinjer) skal drøftes på senere møde (december?). Overordnet er det et spørgsmål for DOS vs. SST, men på DOTs område er der 2 NKR (håndleds- og hoftefrakturer), så vi har en vis interesse.
12. Emner diskuteret på Sixtus-mødet:
1. NOMS: DOS ønsker central opbakning (SST) og vil ikke gå yderligere ind i emnet nu; bakker op, hvis SST gør og vil pege på DOT, hvis der rettes henvendelse. SST er ikke interesseret i noget, de ikke selv har "bestilt". Regionerne er ikke ovennud interesserede. Status er således, at vi (DOT) har et "produkt", som ingen ønsker at få, købe eller drive. Vi kan ikke påtage os et driftsansvar. I første omgang vil vi reklamere for eksistensen på hjemmeside (AS/RE) og Fb (RB) samt adspørge administrator (Torben) om trafik det seneste år (AS).
  2. Patientklager, som fagligt vurderes af speciallæger fra andre specialer eller fra andre subspecialer, har ikke DOS bevågenhed eller interesse; man mener, at det, om overhovedet, er en sag for Lægeforeningen. Vi skriver et "bekymringsbrev" til LF (PS + PT).
  3. Forståelsespapir vedr. akutmedicin - drøftet andetsteds.
13. Næste møder:
1. Onsdag 15.11.23 kl. 10.30 (DOS) - lokale følger (PT).
  2. Onsdag 06.12.23 kl. 10.00 - PT
14. Emner i nyhedsbrevet:
1. Forestående generalforsamling.
  2. Symposium.

3. Valg til bestyrelse m. opfordring til opstilling inkl. valgoplæg (og gerne billede).  
Genopstillende best.medlemmer nævnes men udenvalgoplæg.
  4. KKR i høring.
  5. Flyer t. årsmøde (RE).
15. Emner:
1. Nyt medlem til arbejdsgrp. vedr. specialeplan (aktuelt inaktiv) da IB udgår. Vælges ved konstituering til julemødet.
  2. Kriterier og praksis for overflytning af akutte patienter mellem hospitaler imellem regioner/ landsdele drøftedes på baggrund af konkrete oplevelser og indtryk af et begyndende skred, som bl.a. kan være "administratordrevet". Vi skal sikre fagligheden. Drøftes på næste møde på baggrund af skriftligt oplæg (RE + PS).
  3. Der afholdes i DOS/UDDU-regi temadag om specialespecifikke kurser 18.04.24; vi deltager (PS).
- 

Mødet afsluttedes i god ro og orden, glemte effekter samledes sammen af referenten, og den spændstigste del af forsamlingen forfriskede sig ved en tur i bølgen.

17.09.2023

Peter Søndergaard